

## OBSAH

MARTIN NEJEDLÝ: „Pohledte do zrcadla úsměvných zrudností!“ Lesk a trýzně 15. století očima dvorských služebníků.....	2
PETR BOROVEC: Osudný den říše Inků. Počátek španělské conquisty v Peru .....	18
BLANKA KOVÁŘOVÁ: Reforma nebo revoluce? Britská vládní krize v letech 1782–1784.....	22
ROMAN PAZDESKÝ: Příběh sporu o smysl českých dějin. Jubilejní skica očima 21. století .....	30
ROMA VONDRA: Osobnosti české minulosti. Josef Jungmann (1773–1847) .....	39
PRO ŠKOLNÍ VÝUKU	
Velké bitvy světových dějin. Lützen 1632 (PETRA KODETOVÁ) .....	42
ZPRÁVY/RECENZE.....	44
HISTORIE V HESLECH.....	45
HISTORICKÁ VÝROČÍ (připravuje Miroslav Šedivý).....	46
Nové knihy .....	21, 47

## FROM THE CONTENTS

MARTIN NEJEDLÝ: „Look in the Mirror of Funny Monstrosities!“ The Glamour and the Torments of the 15th Century through the Eyes of the Court Servants.....	2
PETR BOROVEC: The Fatefull Day of the Inca Empire. The Beginning of the Spanish Conquista in Peru.....	18
BLANKA KOVÁŘOVÁ: Reform or Revolution? The British Government Crisis in the Years 1782–1784.....	22
ROMAN PAZDESKÝ: The Story of the Dispute over the Meaning of Czech History. Jubilee Draft through the Eyes of the 21th Century .....	30

## AUS DEM INHALT

MARTIN NEJEDLÝ: „Sehen sie in den Spiegel der heiteren Monstro- sitäten!“ Der Glanz und die Folter des 15. Jahrhunderts durch die Augen der Hofdiener .....	2
PETR BOROVEC: Der Schicksalstag des Inka Reiches. Der Beginn der spanischen Conquista in Peru.....	18
BLANKA KOVÁŘOVÁ: Die Reform oder die Revolution? Die britische Regierungskrise in den Jahren 1782–1784.....	22
ROMAN PAZDESKÝ: Die Geschichte des Streits über den Sinn der tschechischen Geschichte. Jubiläumsskizze durch die Augen des 21. Jahrhunderts.....	30